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Referat af forældrebestyrelsesmøde på Skovsgårdsvej  

Dato og klokkeslæt: 18.09.2024 kl.17.00-19.00  

Sted: Børnehuset Skovsgårdsvej  

Forplejning: [Klik her – skriv hvad der serveres til mødet] 

Deltagere: Bestyrelsesmedlemmer + suppleanter 

Fraværende:  [Klik her – skriv navn og evt. titel/rolle og institution/afd., på de som er fraværende] 

Mødeleder: Carsten og Formanden 

Referent:  Carsten 

  

1. Valg af ny formand 
Sagsfremstilling: 
Bestyrelsen står uden formand hvorfor der skal vælges en ny. Valget foretages af 
bestyrelsens medlemmer.  

Beslutning: 
Kenneth er ny formand.  
Christine er ny næstformand.  
 
Det er endvidere besluttet, at suppleanterne deltager i bestyrelsesmøderne dog uden 
stemmeret.  

2. Retningslinjer for et sundt frokostmåltid 
Sagsfremstilling:  
Børnehuset Skovsgårdsvej træder som følge af en flertalsbeslutning i bestyrelsen, ud af 
den kommunale madordning fra d.1.1.2025. Der skal som følge heraf, udarbejdes nogle 
retningslinjer for, hvad bestyrelsen og børnehuset gerne ser der kommer i madkasserne. 
Dette er et krav, da der fortsat påhviler Lolland Kommune en pligt til at have sunde 
frokostmåltider. 

Beslutning: 
Forud for mødet er der fundet et eksemplar på en retningslinje, fra en anden institution. 
Denne er gennemgået og kan være inspiration for vores retningslinje i huset.  
 
Bestyrelsen udarbejder en retningslinje, som sendes ud til forældregruppen med en 
opfordring til at komme med feedback.  
 
Formiddagsmad som på forældremødet blev oplyst som værende noget der vedblev, er 
efter endnu en drøftelse vedtaget at blive ændret til, at institutionen sørger for knækbrød 
eller lign. til frugt om eftermiddagen, og at børnene så har mad i madpakken som de kan 
spise om formiddagen.  
 
Frugt skal børnene selv have med, og kun frugt til dem selv.  
 

 



 

 

 

 

 

 
2/4

3. Budgetkatalog 
Sagsfremstilling: 
Carsten orienterer om det nyligt fremsendte budgetkatalog. Daginstitutioner er friholdt 
for besparelser, hvilket bestyrelsen skal orienteres om.  

Beslutning: 
Der er givet en orientering omkring budgetkataloget.  
 

4. Planlægning af tur til gymnastiksalen i efteråret 2024 
Sagsfremstilling: 
Bestyrelsen planlægger tur til gymnastiksalen for børnehuset.  

Beslutning: 
Børnehuset skal en tur i gymnastiksalen der er tre dage at vælge imellem. Personalet 
drøfter muligheden for deltagelse med det øvrige personale, da det er en god mulighed.  
 

5. Juletræsfest 
Sagsfremstilling: 
Kort drøftelse af juletræsfesten 2024 
 

Beslutning: 
Juletræsfesten bliver som udgangspunkt afholdt d.24.11.2024. Invitation kommer senere 
ud til forældrene.  
 

6. Drøftelse af øget gennemsigtighed mellem bestyrelse og forældre 
Sagsfremstilling: 
Der er et ønske, om øget gennemsigtighed i forhold til bestyrelsens arbejde og de 
beslutninger som de evt. træffer. Bestyrelsen drøfter, hvordan gennemsigtigheden kan 
øges.   

Beslutning: 
Dagsordner ligges på AULA ca. 14 dage før så forældrene har mulighed for at 
kommentere på den. 
Referater fra bestyrelsesmøderne ligges ud på AULA og på hjemmesiden.  
 
Der afholdes to forældremøder om året.  
 
Gør opmærksom på postkassen til indkomne forslag. 
 
 

7. Nyt fra institutionen 
Sagsfremstilling: 
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Carsten orienterer om den kommende tid i institutionen. Hvad arbejder vi med osv. 
Derudover også dato for kommende tilsyn.   

Beslutning: 
Der vil igen blive arbejdet med temaer i Børnehuset Skovsgårdsvej. Det kommende tema 
er sang og musik, som løber indtil d.1.11.2024. Derefter kommer et tema om kost, som 
hænger i tråd med, at Børnehuset fra d.01.01.2025 træder ud af den kommunale 
frokostordning.  
Der er varslet tilsyn d.13. og 14.11.2024. Det betyder, at der på de to dage, vil være 
eksterne tilsynskonsulenter til stede i huset.  
 

8. Evt. 
Sagsfremstilling: 
Spørgsmål vedr. hegnet: Hegnet ser noget ”træt” ud, der spørges ind til, hvad udsigten 
er til at få et nyt.  
 
- Der bliver fra centralt hold, set på hegnene hos de forskellige institutioner. Bestyrelsen 
vil blive orienteret løbende om processen.  
 

Spørgsmål vedr. personaledækning i børnehuset. Nogen forældre har henvendt sig til 
bestyrelsen, med spørgsmål om, at det tidligere er meldt ud, at der var mulighed for at 
ansætte yderligere personale.  
 
- Der var desværre lavet en fejl beregning i forhold til personaledækningen og 
mulighederne for yderligere ansættelser. Hvilket medførte, at der på trods af tidligere 
udmelding ikke var økonomisk råderum til at ansætte flere personaler.   
Børnehuset Skovsgårdsvej lever op til kravet om minimumsnormeringer, som situationen 
er på nuværende tidspunkt.  
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